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Az Alaptörvény 6. cikk (1) bekezdése alapján „Az alpolgármesterek számának maximalizálása
érdekében  a  Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény
módosítása ” címmel a mellékelt törvényjavaslatot kívánom benyújtani. 



 
2024. évi ..... törvény 

Az alpolgármesterek számának maximalizálása érdekében a Magyarország helyi
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény módosítása 

1. §

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 74. §-a a következő
(1a) bekezdéssel egészül ki:

„(1a) A képviselő-testület legfeljebb összesen három alpolgármestert választhat.”

2. §

Ez a törvény a kihirdetését követő 15. napon lép hatályba.
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Általános indokolás

A szivárványkoalíciók pozícióéhsége miatt  az  alpolgármesterek számának maximalizálására van
szükség,  miután  pl.  a  DK  fővárosának  minősülő  Újbudán  a  korábbi  kettő  helyett  már  öt
alpolgármester  lenne  a  következő  ciklusban,  hogy  egyben  tudják  tartani  a  marakodó,  ötpárti
koalíciót.
 
A főváros legnépesebb, 11. kerületében a mostani ciklus elején, a balliberális hatalomátvétel után
rögtön  megduplázták  az  alpolgármesterek  számát,  s  ugyanilyen  számban  duzzasztották  a
bizottságokat (azzal együtt tisztségviselőit) és a kifizetőhelynek használt tanácsnoki posztokat is,
valamint az alpolgármesteri stábokat. A Mi Hazánk ennek gátat vető módosító javaslatát senki más
nem  támogatta  (a  Fidesz  képviselői  sem),  önkormányzati  képviselőként  2019-ben  egyedül
szavaztam nemmel a DK-s polgármester előterjesztésére is, mely a gátlástalan klientúrabővítést,
többek közt az alpolgármesterek számának megduplázását indítványozta.
 
A törvényi maximumban határozták meg Újbuda rekordszámú alpolgármesterének fizetését, és a
négy  alpolgármester  csak  tanácsadókra  336 millió  forintot  költött.  Az  elmúlt  néhány  évben  az
általuk taxira költött összeg meghaladta a 3,2 millió forintot, ebből hétvégi és éjszakai utakat is
finanszíroztak.
 
A Mi Hazánk szerint az Újbudán és sok más helyen törvényi maximumra emelt önkormányzati
adók helyett inkább csökkenteni kellene a luxuskiadásokat, így a polgármesteri vezetés kimaxolt
fizetését, az alpolgármesterek számát és az egész politikai apparátust, a tanácsnoki kifizetőhelyeket,
továbbá a  szaporodó önkormányzati  cégeket  összevonni,  a  cégvezetők prémiumát megszüntetni
volna szükséges.

2 


